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ΘΕΜΑ: «Απάντηση σε Ερώτηση»  
 
 
ΣΧΕΤ:  α) Η µε αριθµό πρωτ. 1780/16-11-2020 Ερώτηση 
 
 

Σε απάντηση της (α) σχετικής Ερώτησης που κατατέθηκε στη Βουλή των Ελλήνων από τους 

αναφερόµενους στο Πίνακα Κοινοποιήσεων Βουλευτές, σας γνωστοποιούµε ότι επί των ζητηµάτων που τίθενται 

η εθνική αντιπροσωπεία ενηµερώθηκε αναλυτικά στις 13-11-2020 στο πλαίσιο της συζήτησης της υπ΄ αρ. 

133/9-11-2020 Επίκαιρης Ερώτησης. Παραθέτουµε αποσπάσµατα από τα Πρακτικά της ΒτΕ.       

 

Ταγαράς Νικόλαος Υφυπουργός Περιβάλλοντος & Ενέργειας «Κύριε συνάδελφε, θέλω να σας 

ευχαριστήσω για την ερώτησή σας. Θέλω να πω ότι η αγωνία για τις προστατευόµενες περιοχές, και αυτό είναι 

οριζόντια επιθυµία, θέση, αλλά και στόχος όλων µας, είναι να µπορέσουµε να προστατεύσουµε αυτές τις 

περιοχές και να τις διαχειριστούµε µε τον πιο υπεύθυνο, αλλά και αποτελεσµατικό τρόπο. Επειδή είναι ο εθνικός 

µας πλούτος οι προστατευόµενες περιοχές, οφείλουµε να τις διατηρήσουµε σε καλή κατάσταση και να τις 

παραδώσουµε καλύτερες από αυτές που είναι σήµερα, από την εικόνα που έχουν σήµερα. 

Σε ό,τι αφορά τώρα τις αναφορές στην αλλαγή από τον ν. 4685, τον περιβαλλοντικό νόµο του Μαΐου 

του 2020, ο περιβαλλοντικός νόµος έδωσε τη δυνατότητα, προσαρµοζόµενος µε την ευρωπαϊκή νοµοθεσία και 

ακολουθώντας και τις διεθνείς τάσεις σε θέµατα προστασίας του περιβάλλοντος, να βρεθούν λύσεις σε χρόνια 

προβλήµατα που αφορούν επιτάχυνση και απλοποίηση διαδικασιών, όπως και στις περιβαλλοντικές 

αδειοδοτήσεις και για τους δασικούς χάρτες και για τις οικιστικές πυκνώσεις. Παρεµβαίνει, λοιπόν, ουσιαστικά, 

συγκεκριµένα και αποτελεσµατικά να δώσει λύσεις σε χρόνια προβλήµατα που σίγουρα απασχολούν και 

επηρεάζουν και τις προστατευόµενες περιοχές στις οποίες αναφερθήκατε. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, και ο ΟΦΥΠΕΚΑ, ο Οργανισµός Φυσικού Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής, ήρθε 

για να οργανώσει, να συντονίσει, σχεδιάζοντας, παρεµβαίνοντας ως κεντρικό όργανο, συντονιστικό όργανο, 

όλες αυτές τις προστατευόµενες περιοχές που λειτουργούσαν αποσπασµατικά, µεµονωµένα µε τα τοπικά 

διοικητικά συµβούλια και, βεβαίως, µε το ανθρώπινο δυναµικό. Θα τοποθετηθώ και σ’ αυτό και θα σας 

απαντήσω στην ερώτησή σας. 



Υπήρχαν φορείς διαχείρισης που υπολειτουργούσαν, φορείς διαχείρισης που δεν ήταν διοικητικά 

συµβούλια, διοικητικά συµβούλια που δεν είχαν απαρτία να συνεδριάσουν. Σίγουρα υπήρχε διαχειριστική 

ανεπάρκεια και υπήρχε έλλειψη και σε ανθρώπινο δυναµικό, αλλά και σε υλικοτεχνικές υποδοµές για να 

µπορούν να αξιοποιήσουν ευκαιρίες και δυνατότητες που κάθε φορά υπήρχαν. 

Σίγουρα όλα αυτά, η διαχειριστική ανεπάρκεια, όπως είπα, δηµιουργούσε πρόβληµα απορρόφησης 

πόρων από χρηµατοδοτικά εργαλεία. Το αποτέλεσµα ήταν η Ευρωπαϊκή Επιτροπή το 2019 να παραπέµψει την 

Ελλάδα στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο, λόγω ανεπαρκούς προστασίας της βιοποικιλότητας. 

Αυτές ήταν παθογένειες που λειτουργούσαν και ακριβώς αυτήν την παθογένεια ήρθε ο ν. 4685 και ο 

ΟΦΥΠΕΚΑ ως κεντρικό συντονιστικό όργανο να µπορέσει να παρέµβει και να άρει τις όποιες δυσκολίες -και 

οργανωτικές και τεχνικές και λειτουργικές-, αλλά, πάνω από όλα όµως, να µπορέσει να αξιοποιήσει ευκαιρίες 

αξιοποιώντας το ανθρώπινο δυναµικό, το οποίο έχει και εµπειρίες, έχει και εξειδικεύσεις, τις οποίες τις έχουµε 

ανάγκη και θα απαντήσω, επειδή δεν προλαβαίνω τώρα, στη δευτερολογία µου για αυτό το ανθρώπινο 

δυναµικό, αλλά και την εξέλιξη και την πορεία που θα ακολουθήσει. 

Σε ό,τι αφορά το υπάρχον προσωπικό και τα στελέχη τα οποία έχουν και εµπειρία και εξειδικεύσεις -και 

σίγουρα την έχουµε ανάγκη αυτή την εµπειρία που έχουν αποκτήσει τόσα χρόνια για να την αξιοποιήσουµε 

ακόµη περισσότερο για την προστασία αυτών των ευαίσθητων περιοχών- θέλω να σας πω ότι σύµφωνα µε το 

άρθρο 43 του ν. 4685/2020 προβλέπεται η αυτοδίκαιη µεταφορά µε την ίδια σχέση εργασίας κατ’ αρχήν από 

αυτήν που έχουν σήµερα κατά τόπους µε τα διοικητικά συµβούλια, στον νέο φορέα, στον Οργανισµό Φυσικού 

Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής. Άρα, δεν θίγεται η εργασιακή σχέση που έχουν σήµερα οι εργαζόµενοι, 

που σωστά είπατε, βεβαίως, ότι για πολλά χρόνια από τους περίπου τριακόσιους πενήντα συνολικά,  οι 

περισσότεροι -πλην έξι που είναι ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου- είναι µε σύµβαση εργασίας ορισµένου 

χρόνου που ανανεώνεται κάθε φορά. Άρα, δεν αλλάζει η εργασιακή σχέση κατ’ αρχήν στη µετάβαση από το 

παλιό καθεστώς, σύµφωνα µε τον νέο νόµο, λόγω της ένταξής τους στον Οργανισµό Φυσικού Περιβάλλοντος 

και Κλιµατικής Αλλαγής. 

Από εκεί και πέρα, στο άρθρο 32 του ίδιου νόµου αναφέρεται στο οργανόγραµµα και αυτή τη στιγµή 

στο προσχέδιο προβλέπονται τετρακόσιες δώδεκα θέσεις, για να καλύψουν όλα αυτά τα κενά τα οποία σήµερα 

υπάρχουν. Άρα, θα πληρωθούν αυτές οι θέσεις µε διαγωνιστική διαδικασία, σύµφωνα µε αυτά που ορίζει το 

ΑΣΕΠ. Η µοριοδότηση, όµως, λαµβάνοντας υπ’ όψιν την εµπειρία και την εξειδίκευση του υπάρχοντος 

προσωπικού, είναι αυτό το οποίο θα δώσει µπόνους στο υπάρχον προσωπικό µε την εµπειρία του στις εξελίξεις 

των µονίµων θέσεων στον νέο φορέα διαχείρισης. 

Και θέλω να πω εδώ επιπλέον ότι παρά τις δυσκολίες και τα λοιπά που υπάρχουν το φυσικό περιβάλλον 

και η βιοποικιλότητα στην οποία αναφέρθηκα πριν είναι κρίσιµες παράµετροι που πρέπει να υποστηρίξουµε 

αµέσως και αυτό κάνουµε. 

Σε ό,τι αφορά το θέµα της νέας αρχιτεκτονικής και των ανθρώπων που βρίσκονται για τις περιοχές 

NATURA, θέλω να σας πω ότι ήδη έχουµε βάλει πολλά έργα, αξιοποιώντας και το Ταµείο Ανάκαµψης, που είναι 

ένα άλλο χρηµατοδοτικό εργαλείο για τον ΟΦΥΠΕΚΑ, για τις προστατευόµενες περιοχές, για να µπορέσουν να 

λύσουν προβλήµατα τα οποία έχουµε ανάγκη. 

Και επειδή αναφερθήκατε σε αποσπάσεις, πράγµατι δεν πρόκειται για νέες προσλήψεις, γιατί κατ’ αρχάς 

πρέπει να στελεχωθεί ο Οργανισµός, αλλά για αποσπάσεις υπαλλήλων και αξιόλογων στελεχών µε κατάλληλο 

επιστηµονικό πεδίο, αλλά και ικανότητα, προκειµένου να καλύψουµε τις σηµερινές ανάγκες.  

Έχουν ολοκληρωθεί δεκατέσσερις αποσπάσεις και είναι θέµα ελάχιστων ηµερών. Ήδη ολοκληρώθηκε η 

διαγωνιστική διαδικασία για έναν γενικό διευθυντή και τέσσερις διευθυντές και ολοκληρώνουµε και αυτές τις 

επιτελικές διευθυντικές θέσεις, προκειµένου να µπορέσουµε στην πορεία µέσω του διαγωνισµού που ανέφερα να 

καλύψουµε µε µόνιµο προσωπικό, αξιοποιώντας και µοριοδοτώντας το υπάρχον στελεχιακό δυναµικό που 

υπάρχει και είναι σηµαντικό. Άρα και από πλευράς κτηριακών υποδοµών και θέσεων εγκατάστασης του νέου 

φορέα, θέλω να σας πω ότι τα πάντα κινούνται ταχύτατα.  

Ο στόχος, λοιπόν, είναι µέσα από τις διαδικασίες που εξελίσσονται συντοµότατα να πετύχουµε µε τον 

νέο φορέα ως συντονιστικό όργανο, το οποίο θα µπορέσει να συνεργαστεί µε όλες τις περιφερειακές δοµές που 



θα υπάρχουν ως αντένες, το µέγιστο δυνατό αποτέλεσµα, την ύπαρξη διαχειριστικής επάρκειας και την 

αξιοποίηση όλων των στελεχών του που, επαναλαµβάνω, είναι σηµαντικά και πολλά.  

Με τον νέο πλέον τρόπο µοριοδότησης και πρόσληψης, µόνιµης πρόσληψης, είναι σε εξέλιξη οι 

διαδικασίες, διότι συµφωνώ και εγώ µαζί σας ότι είναι κρίµα για ένα τέτοιο στελεχιακό δυναµικό µε εµπειρία και 

εξειδίκευση στον χώρο προστασίας ευαίσθητων περιοχών να γίνονται για τόσα χρόνια, όπως είπατε για πάνω 

από δεκαπέντε χρόνια, ανανεώσεις συµβάσεων. Είναι υποχρέωσή µας να τους έχουµε πιο αποτελεσµατικά και 

µόνιµα στη διάθεσή µας, προκειµένου να αξιοποιήσουµε τις ικανότητες που πράγµατι διαθέτουν και οι ίδιοι».  

  

 

 

  
 
                Ο Υφυπουργός 
 
 
 
                      Νικόλαος Ταγαράς 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

 
 

 

Σελίδες απάντησης: 4 

Σελίδες συνηµµένων: 0 

Σ ύ ν ο λ ο  Σελίδων: 4 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Πίνακας Κοινοποιήσεων 

 

  Βουλευτές κ.κ. :  

� Φάµελλο Σωκράτη 

� Αβραµάκη Ελευθέριο 

� Αγαθοπούλου Ειρήνη 

� Αµανατίδη Γιάννη  

� Αναγνωστοπούλου Αθανασία 

� Αυλωνίτη Αλέξανδρο-Χρήστο  

� Βαρδάκη Σωκράτη 

� Βέττα Καλλιόπη 

� Γιαννούλη Χρήστο 

� Γκαρά Αναστασία  

� ∆ρίτσα Θεόδωρο 

� Ζαχαριάδη Κώστα 

� ΖεΪµπέκ Χουσείν  

� Ζουράρι Κωνσταντίνο  

� Ηγουµενίδη Νίκο  

� Θραψανιώτη Εµµανουήλ  

� Καλαµατιανό ∆ιονύσιο – Χαράλαµπο 

� Καρασαρλίδου Ευφροσύνη 

� Κασιµάτη Ειρήνη 

� Κατρούγκαλο Γιώργο  

� Κάτση Μάριο 

� Καφαντάρη Χαρά 

� Λάππα Σπυρίδωνα  

� Μάλαµα Κυριακή  

� Μαµουλάκη Χαράλαµπο  

 

 

� Μάρκου Κωνσταντίνο 

� Μεϊκόπουλο Αλέξανδρο 

� Μπάρκα Κωνσταντίνο 

� Μωραΐτη Αθανάσιο 

� Νοτοπούλου Κατερίνα 

� Ξανθό Ανδρέα  

� Παπαδόπουλο Αθανάσιο 

� Παπαηλιού Γιώργο 

� Παπανάτσιου Κατερίνα  

� Πέρκα Θεοπίστη  

� Πούλου Παναγιού  

� Ραγκούση Γιάννη  

� Σαντορινιό Νεκτάριο  

� Σαρακιώτη Γιάννη   

� Σκουρλέτη Παναγιώτη  

� Σκουρολιάκο Παναγιώτη  

� Σκούφα Ελισσάβετ  

� Συρµαλένιο Νίκο 

� Τελιγιορίδου Ολυµπία 

� Τζούφη Μερόπη    

� Τριανταφυλλίδη Αλέξανδρο 

� Φίλη Νίκο 

� Χαρίτου ∆ηµήτριο 

� Χατζηγιαννάκη Μιλτιάδη 

� Χρηστίδου Ράλλια 

� Ψυχογιό Γεώργιο 
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